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Protokoll 9/2019

fört vid Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnds 
sammanträde torsdagen den 26 september 2019 kl. 18:00-
19:30, Telefonvägen 30, Konferensanläggningen en trappa 
ner

Ledamöter Abit Dundar (L) Ordförande
Maria Ljuslin (V) Vice ordförande
Anette Hellström (M)
Lars Svärd (M)
Tomas Tetzell (M)
Susanne Sjöblom (M)
Johan Vesterlund (C)
Eva Fagerhem (S)
Mathias Walldén (S)
Malte Sigemalm (S)
Henrik Åkerlund (SD)
Emilia Bergius (MP) ersätter Lara Siadat (MP)
Björn Häll Kellerman (V) ersätter Ann-Marie Strömberg (V)

Ersättare Tita Bergquist (M)
Mikael Nilsson (M)
Anna Wåglund (L)
Mikael Johnsson (KD)
Mikaela Wedin (S)
Ababacarr Jammeh (S)
Kiyana Kazemfar (S)
Lina Hjorth (V)
Alvin Wester (SD)

Övriga närvarande Gunilla Davidsson Tf stadsdelsdirektör
Toni Mellblom Avdelningschef
Marja Kammouna Avdelningschef §§1-16
Katarina Odén Ryhede Tf avdelningschef §§1-16
Anna William Olsson Tf avdelningschef §§1-16
Lars Wennberg Avdelningschef §§1-16
Agneta Blomkvist Medicinskt ansvarig sjuksköterska §§1-16
Charlotta Sahlman Medicinskt ansvarig sjuksköterska §§1-16
Anna-Maria Nicastro Personalföreträdare (Lärarförbundet) §§1-
16
Camilla Höglund Nämndsekreterare

Justerare Abit Dundar (L), Maria Ljuslin (V)
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ÄRENDELISTA
§1 Val av justerare och dag för justering
§2 Medborgarförslag om badplatsen vid Skoflickargränd
§3 Medborgarförslag om boulebana på Elsa Beskows gata 

i Fruängen
§4 Tertialrapport 2 för 2019
§5 Förlängning av avtal om driften av öppna förskolan i 

Fruängen
§6 Två nya gruppbostäder på Skattsedeln 15
§7 Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 

överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård

§8 Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län

§9 Installera solcellsdrivna parkbänkar - motion från SD
§10 Protokoll från pensionärsrådet
§11 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor
§12 Protokoll från förvaltningsgruppen
§13 Anmälan av delegationsbeslut
§14 Anmälan av inkomna skrivelser till nämnden
§15 Anmälan av rapporter, diarieförda ärenden samt 

balanslista
§16 Nämndens och förvaltningens frågor
§17 Borttagen på grund av sekretess
§18 Borttagen på grund av sekretess
§19 Borttagen på grund av sekretess
§20 Anmälan av sociala delegationens protokoll
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§ 1
Val av justerare och dag för justering 
Fastställande av dagordning
 
 
Ordföranden Abit Dundar (L) öppnade mötet.
 
Mötet ajournerades kl. 18.05–18.25 för Öppet forum med 
allmänhetens frågestund. Öppet forum innehöll temat Förskola. 
Elisabeth Jerneke enhetschef berättade om resursenheten inom 
förskoleavdelningen.
 
Nämnden hälsade Mikael Johnsson (KD) välkommen som ny 
ersättare.
 
Abit Dundar (L) och Maria Ljuslin (V) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justering sker 1 oktober 2019.
 
Dagordningen godkändes.
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§ 2
Medborgarförslag om badplatsen vid Skoflickargränd 
HL 2019/417

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/417-1 Medborgarförslag om badplatsen vid 

Skoflickargränd i Mälarhöjden
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§ 3
Medborgarförslag om boulebana på Elsa Beskows gata i 
Fruängen 
Svar på medborgarförslag
HL 2019/353

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att bygga en boulebana i 
anslutning till Elsa Beskows gata i Fruängen. Den föreslagna 
platsen är i dagsläget kvartersmark och dessutom lokaliserad inom 
föreslaget nytt detaljplaneområde. Förvaltningen avråder därför från 
att gå vidare med förslaget.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/353-8 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande, svar på 

medborgarförslag - boulebana Elsa Beskows gata
 HL 2019/353-1 Medborgarförslag Boulebana på Elsa 

Beskows gata i Fruängen

Sida 6 (32)



Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-09-26

§ 4
Tertialrapport 2 för 2019 
HL 2019/331

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förslaget till tertialrapport 2 för 2019 med helårsprognos och 
överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer.
 

2. Nämnden godkänner en ökad omslutning med 43,8 mnkr.
 

3. Nämnden ansöker om budgetjustering med 1,1 mnkr för 
kommunalt bostadsbidrag till personer med 
funktionsnedsättning.
 

4. Nämnden ansöker om budgetjustering med 1,2 mnkr för 
avskrivningar.
 

5. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden redovisar i detta ärende att den inom ramen för 
tillgängliga resurser i huvudsak bedöms uppnå målen för 
verksamheterna och därför bidrar till uppfyllelse av 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål för år 2019. Efter 
budgetjusteringar redovisas ett underskott med 4,8 mnkr.

Förslag till beslut
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 
ersättare Emilia Bergius (MP), Johan Vesterlund (C), Maria Ljuslin 
m.fl. (V) och Henrik Åkerlund (SD) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.

Eva Fagerhem m.fl. (S) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.
 

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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Reservation
Eva Fagerhem m.fl. (S) reserverade sig till förmån för eget förslag.

"Stadsdelsnämnden föreslås besluta

att i huvudsak godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande, samt
att därutöver anföra följande:

Tertialrapport två visar effekterna av en budget som prioriterat 
skattesänkning framför välfärd. När kommunfullmäktige beslutade 
om en lägre skattesats lovade den borgerliga majoriteten att skola 
och omsorg inte skulle drabbas.
 
För Hägersten-Liljeholmen redovisas ett totalt budgetunderskott 
med 4,8 mnkr, en ökning av underskottet från Tertialrapport ett. 
Majoritetens tidigare löften om att satsa på kärnverksamheter som 
äldreomsorg, socialtjänst och förskola har inte infriats. Istället har 
följande verksamheter i vår stadsdel påverkats att majoritetens 
minskade budget.

Äldreomsorgen visar ett underskott med 18,9 mnkr, där 
underskottet kan hänföras till ett ökat behov av vård- och 
omsorgsboende samt ett fortsatt högt antal tomma lägenheter. Det 
råder även anställningsstopp inom utförarverksamheterna, och då 
framför allt äldreomsorgen.
 
Vad gäller förskolan så pågår ett arbete med att ge likvärdiga 
förutsättningar för alla förskolor i stadsdelen. Vi kan dock se att 
förvaltningen inte förväntas nå målet gällande antalet förskolebarn 
per anställd som är på 4,9 barn.
 
Prognosen för individ- och familjeomsorgen visat ett underskott 
med 4,3 mnkr. Då förvaltningen sedan tidigare arbetar med att se 
över placeringstiderna samt fortsatt användning av de egna 
öppenvårdsinsatserna lär det bli svårt att med enbart dessa åtgärder 
få en budget i balans. Det finns snarare en risk att man i sina 
ansträngningar att förkorta placeringarna och därmed minska 
kostnaderna kan riskera att ta hem ungdomar för tidigt och på så sätt 
förvärra problematiken.
 
Även avdelningen stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning visar ett underskott med 1,7 mnkr före och 0,1 
mnkr efter budgetjusteringar.
 
Vad gäller utemiljön i stadsdelen så skriver förvaltningen att man 
systematiskt följer upp entreprenadavtalet för parkskötsel, 
renhållning och vinterväghållning. Det är viktigt utifrån att 
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stadsdelen ska vara trygg med attraktiva och välskötta parker, men 
också utifrån att våra skattepengar ska användas effektivt. Vi 
socialdemokrater har under året fått, både personligen men även på 
stadsdelsnämnden, kritiska synpunkter på hur vår upphandlade 
entreprenör lever upp till avtalet. Vi har därför på nämnden påtalat 
vikten av att förvaltningen har tillräckliga resurser för uppföljning 
av avtalet.
 
Majoritetens skattesänkning gör att stadsdelsförvaltningen har en 
för liten budget och konsekvenserna kan blir stora för de grupper i 
samhället som vi arbetar för, såsom bland annat äldre, socialt 
utsatta, förskolebarn samt personal.

Vi menar att det ekonomiska läget i Hägersten-Liljeholmen 
försämrats av att den blågröna majoriteten prioriterat 
skattesänkningar före satsningar på välfärden. Detta trots deras 
återkommande uttalanden i opposition om att satsa på de viktiga 
kärnverksamheterna såsom äldreomsorg, socialtjänst och förskola.
 
Med socialdemokraternas budgetförslag däremot hade Hägersten-
Liljeholmen haft 31,7 miljoner mer till välfärden i vår stadsdel."
 

Särskilt uttalande
Maria Ljuslin m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"Vi konstaterar att stadsdelsnämndens budget är otillräcklig och 
som vi redan förvarnats om dras med stort underskott trots 
budgetjusteringar. Speciellt bekymmersamt är det stora underskottet 
inom äldreomsorgen, men även underskottet inom individ- och 
familjeomsorgens barn- och ungdomsenhet samt vuxenomsorg och 
stöd- och service till personer med funktionshinder. Om 
stadsfullmäktige i Stockholm hade beslutat i enlighet med 
vänsterpartiets förslag till budget för år 2019 hade 
stadsdelsnämnden haft väsentligt bättre förutsättningar för sin 
verksamhet. Att inte räkna upp budgeten med beräknade pris- och 
lönehöjningar och därtill ålägga verksamheterna ’generella 
effektiviseringar’ innebär besparingar i redan ansträngda enheter.
 
Förskolan
Det är positivt att stadsdelen rekryterat fler förskollärare och att 
förvaltningen redovisar att antalet barn per grupp har sänkts till 16,3 
även om gruppernas storlek fortfarande är för stora. Vi vill dock 
understryka att detta är siffror flertalet medarbetare i förskolan inte 
känner igen sig. Arbetsbelastningen upplevs mycket hög och tid för 
planering och reflektion räcker inte till samt saknas resurser och 
kompetens för ökande antal barn i behov av särskilt stöd. Målet om 
större krav på dokumentation och uppföljning av verksamhet och 
individuella barns utveckling och lärande blir en svår uppgift att 
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kvalitetssäkra med redan nu bristande resurser och knappt om tid. 
Vi ser med oro på att inga av indikatorerna utifrån resultaten från 
brukarundersökningen är gröna. En underfinansiering av förskolan 
speglar också sannolikt den helhet vårdnadshavare upplever.
 
För att styrdokumentet ’Handlingsplan för förbättrad 
arbetssituation för förskollärare och barnskötare’  inte bara ska bli 
en pappersprodukt krävs konkreta åtgärder. Vi ifrågasätter därför 
om det är möjligt att förlägga vissa förskolor eller 
förskoleavdelningar i malpåse när nu antalet förskolebarn minskar i 
området och ändå klara målet om minskade barngrupperna till 
önskad storlek.
 
Det är bra att kompetensförsörjningsasarbetet fortskrider med fokus 
på förskollärare men prio behöver också vara att erbjuda 
kompetensutveckling inom förskolan genomgående. Stadsdelen 
behöver fortsätta arbeta för att vara en attraktiv arbetsgivare. Det är 
också viktigt att poängtera att de fastanställda vikarierna ska kunna 
täcka upp där det behövs och vara en resurs, vilket omöjliggörs om 
de förväntas täcka upp för en långtidssjukskriven kollega. Vi vill 
också betona vikten av att det överskott som nu förskolan visar på 
ska gå tillbaka till verksamheten för att fortsätta prioritera 
förskollärarnas och barnskötarnas arbetsmiljö. Detta för att 
säkerställa att leva upp till handlingsplanen om förbättrad 
arbetssituation inom förskolan.
 
Ung Fritid
Bästa sättet att minska ungdomsbrottslighet och gängkriminalitet är 
att satsa mera på främjande och förebyggande insatser och stark 
samverkan mellan förskola, skola, fritid och socialtjänst. Vilket 
också slås fast av ’Stockholms stads strategi 2019-2020 för att 
minska risken för att barn, unga och unga vuxna ska dras in i 
kriminalitet’. I strategin betonas hur viktig roll fritidshem, 
fritidsklubbar, fritids-och ungdomsgårdar spelar för det 
förebyggande arbetet med barn och unga. Babyboomen har nu 
övergått i en skolbarnsboom och snart är det en tonårsboom. 
Stadsdelarna åläggs ett stort ansvar att säkerställa meningsfull ung 
fritid vilket är ytterligare skäl till förstärkning av både 
fältassistentverksamhet och fritidsgårdar. Att höja avgifterna för 
kolloverksamhet anser vi är fel väg att gå och kommer istället 
försämra möjligheterna för unga från olika socioekonomiska 
bakgrunder att mötas.
 
Individ- och familj
Förvaltningen föreslår översyn över placeringar och placeringstider. 
Vi vill här poängtera att placeringar av barn och ungdomar utanför 
hemmet görs när det inte finns andra möjligheter att tillgodose 
vårdbehovet. Detta leder till att det ofta blir placeringar som är både 
dyra och långvariga, många gånger fram till att barnen är vuxna. Att 
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av besparingsskäl korta ner vårdtiderna är inte i enlighet med 
socialtjänstlagen. Vi ifrågasätter också den politiska detaljstyrning 
som presenteras gällande allvarssamtal inom 48 h med 
förstagångsförbrytare. Idag används redan detta när socialtjänsten 
bedömer det nödvändigt medan det i vissa fall kan vara rent 
ogynnsamt för en ung person att utredas av polis då identiteten som 
kriminell snarare kan förstärkas - en bedömning socialtjänsten bör 
göra och inte politiken. Allvarssamtalen innebär också att resurser 
tas i anspråk som kunde användas till annat prioriterat arbete.
 
Familjerätt
Vi beklagar att den viktiga barngruppsverksamheten inom 
familjerätt inte kan fortskrida under resterande 2019.
 
Äldreomsorg
Hemtjänsten är väl utbyggd i stadsdelen och det är bra. Många äldre 
kan därför bo kvar i sina bostäder trots omfattande vårdbehov och 
äldre skall få bo kvar så länge det är möjligt om de så önskar och 
det är praktiskt möjligt. Men det finns också de som önskar flytta 
till servicehus eller vård- och omsorgsboende, både på grund av 
omfattande vårdbehov, till följd av demens och till följd av att de 
känner sig ensamma och isolerade och har uppnått hög ålder. Även 
de anhörigas situation bör beaktas bättre än nu. Alla äldre åldras 
inte i takt med varandra. Att leva tillsammans med en dement 
partner kan vara mycket påfrestande, även med stöd av hemtjänst 
och öppenvård.
 
Vi anser att tröskeln för att få plats i de särskilda boendeformerna är 
alltför hög. Vi konstaterar också att äldreomsorgen är kraftigt 
underbudgeterad och det är sorgligt att mindre än hälften av de 
boende i stadsdelens äldreboenden är nöjda med möjligheterna att 
få komma utomhus.
 
Parkskötseln
Skötseln av stadsdelens parker och parkvägar är under all kritik. Vi 
ser på flertalet håll överfulla papperskorgar, häckar som fått växa 
oproportionerligt, stora hål i asfalten, grus som ligger kvar på gräset 
efter snövallar och igenväxta parkbänkar. Vi ifrågasätter att 
nämnden ska behöva ansöka om bidrag för borttagning av buskage 
och sly, detta ska redan ingå i parkdriftskötseln. Vi beklagar att den 
blågröna majoriteten inte var beredda att pröva möjligheten att 
överta parkskötseln i egen regi och inte heller att göra en ny 
upphandling för att få till stånd ett bättre avtal än det nuvarande 
med tydligare krav på entreprenören. Detta avtal är ansvarslös 
hantering av skattebetalarna pengar och går helt emot 
kommunfullmäktiges inriktningsmål att skattemedlen effektivt ska 
användas till största nytta för stockholmarna. Med egen regi hade 
stora summor på samordning av resurserna sparats in samt inneburit 
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en ökad flexibilitet inom parkskötsel och snöröjning som gagnat 
medborgarna."
 

Särskilt uttalande
Henrik Åkerlund (SD) anmälde ett särskilt uttalande.

"Den publicerade tertialrapporten visar på ett ökande underskott 
inom två särskilda verksamhetsområden vilket är oroande. Vi kan 
konstatera att inom individ- och familjeomsorgen samt 
äldreomsorgen visas en kostnadsökning på 13 % respektive 4,2 % 
jämfört med budgeten från 2018.

Sverigedemokraternas uppfattning är att det är angeläget att förvissa 
sig om vilka åtgärder förvaltningen avser att vidta för att kunna 
hantera detta ekonomiska underskott för ovannämnda 
verksamhetsområden. Vår uppfattning är att kostnaden för 
nyanlända/ensamkommande återfinns under detta 
verksamhetsområde och gällande individ- och familjeomsorgen 
anser vi därför att det är särskilt viktigt att förvaltningen kan 
redogöra mer konkret hur pengarna används."

Handlingar i ärendet
 HL 2019/331-6 Bilaga 1 SLK-blanketter - Tertialrapport 2 

2019
 HL 2019/331-7 (Godkänd - R 1) Bilaga 2 Tertialrapport 2- 

2019 Delårsbokslut
 HL 2019/331-1 Bilaga 3 KLIMAT Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt - LED - Tertialrapport 2 2019
 HL 2019/331-2 Bilaga 7 TRYGGHET Uppföljning av 

trygghetsinvestering - Trekantsparken - Tertialrapport 2 
2019

 HL 2019/331-3 Bilaga 6 TRYGGHET Uppföljning av 
trygghetsinvestering - Sannadalsparken - Tertialrapport 2 
2019

 HL 2019/331-4 Bilaga 5 TRYGGHET Uppföljning av 
trygghetsinvestering - Fruängen - Tertialrapport 2 2019

 HL 2019/331-5 Bilaga 4 KLIMAT Uppföljning 
klimatinvesteringsprojekt - Vitvaror - Tertialrapport 2 2019
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§ 5
Förlängning av avtal om driften av öppna förskolan i 
Fruängen 
HL 2019/377

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd förlänger avtalet med Alla 
Barnen AB, organisationsnummer 556753-7377, om driften av 
öppna förskolan i Fruängen från 2020-08-01 till 2022-07-31.

Sammanfattning av ärendet 
Öppna förskolan i Fruängen är upphandlad på entreprenad med Alla 
Barnen AB. Avtalet gäller från 2017-08-01 till 2020-07-31 med 
möjlighet till förlängning i två år. Förvaltningen föreslår att avtalet 
förlängs till 2022-07-31.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/377-1 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande 

Förlängning av avtal om driften av öppna förskolan i 
Fruängen

 198437 1 Verksamhetsberättelse- Uppföljning av den 
upphandlade verksamheten, öppna förskola 2019

 198435 3 Enkätsammanfattning - Uppföljning av den 
upphandlade verksamheten, öppna förskola 2019

 198436 4 Sammanfattning läsåret - Uppföljning av den 
upphandlade verksamheten, öppna förskola 2019

 198438 2 Protokoll - Uppföljning av den upphandlade 
verksamheten, öppna förskola 2019
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§ 6
Två nya gruppbostäder på Skattsedeln 15 
Inriktnings- och genomförandebeslut
HL 2019/389

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens förslag om inhyrning av 12 lägenheter och 
två lokaler för två nya gruppboenden på fastigheten 
Skattsedeln 15 i Hägerstensåsen.
 

2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner förslaget gällande nya gruppboenden.
 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 
om stimulansbidrag med totalt 1 400 000 kr, varav 100 tkr 
avser beställarstöd och 600 tkr startbidrag per boende.
 

4. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna hyresavtal 
med Hefab Fastighets AB gällande inhyrning av 
lägenheterna och gemensam lokal, under förutsättning att 
kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner förslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen vill öka antalet gruppboenden i 
stadsdelsområdet för att möta stadens gemensamma behov. Boendet 
omfattar 12 lägenheter för brukare och två lokaler för boendets 
gemensamhetsytor samt dess personal. Boendet är placerat i ett 
flerfamiljehus i stadsdelen Hägerstensåsen på två våningsplan på 
fastighet Skattsedeln 15. Beräknat tillträde till dessa gruppboenden 
är 1 januari 2021.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/389-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Två nya 

gruppbostäder på Skattsedeln 15
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§ 7
Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård 
Yttrande till kommunstyrelsen
HL 2019/368

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
I budget för 2016 beslutades att staden skulle påbörja en 
modernisering av sociala system. Moderniseringarna är nära 
förknippade med behovet av att införa digitala akter inom 
socialtjänsten, kommunal hälso- och sjukvård och 
överförmyndarens verksamhet. Projekt Modernisering av sociala 
system har utrett olika frågeställningar om övergång till digital 
huvudakt och inte funnit några hinder och förvaltningen är positiv 
till övergången.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/368-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Övergång 

till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarnämnden och kommunal hälso- och sjukvård

 HL 2019/368-1 Remissmissiv - Övergång till digital 
huvudakt inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 
kommunal hälso- och sjukvård

 HL 2019/368-1.1 Remissunderlag - Övergång till digital 
huvudakt inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 
kommunal hälso- och sjukvård
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§ 8
Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms 
län 
Yttrande till kommunstyrelsen
HL 2019/386

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Överenskommelsens syfte är att främja en god vård och en 
socialtjänst av god kvalitet för enskilda som efter utskrivning från 
sluten vård behöver insatser från socialtjänsten, den kommunalt 
finansierade hälso- och sjukvården eller den regionfinansierade 
öppna vården. Förvaltningens uppfattning är att den nya 
överenskommelsen kommer att ställa ytterligare krav på en effektiv 
lokal samverkan för en trygg, säker och effektiv in- och 
utskrivningsprocess med fokus på den enskildes behov. 
Förvaltningen befarar att överenskommelsen kommer att medföra 
ökade kostnader.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 
ersättare Emilia Bergius (MP), Johan Vesterlund (C) Maria Ljuslin 
m.fl. (V) och Eva Fagerhem m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 
Mikael Johnsson (KD) anmälde ett ersättaryttrande.
 
"Det är viktigt att det sker en samverkan mellan stadsdelar och 
hälso- och sjukvården vid utskrivningar från slutenvården. 
Överenskommelsen kan dock bli kostnadsdrivande och påverka 
stadsdelsnämndens ekonomi. Av den anledningen är det nödvändigt 
att staden göra en ordentlig konsekvensbeskrivning av den 
föreslagna överenskommelsen."
 

Särskilt uttalande
Henrik Åkerlund (SD) anmälde ett särskilt uttalande.
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”Sverigedemokraterna delar förvaltningens uppfattning om att 
denna överenskommelse mellan regionala slutenvården och den 
övriga kommunala hälso- och sjukvården är av stor betydelse.
 
Vår förhoppning är att denna överenskommelse kan möjliggöra för 
en bättre samverkan mellan aktuella parter och därmed förbättra den 
problematiska situation som råder. Den uppfattning vi har, är att 
situationen inom den regionala slutenvården, periodvis är mycket 
ansträngd beträffande inneliggande patienter som vid utskrivning, är 
i behov av fortsatt hjälp från den kommunala hälso- och sjukvården. 
Ett exempel på ett konkret problem är färdigbehandlade patienter 
som är inneliggande för länge på grund av särskilda omständigheter, 
i väntan på beviljade insatser från berörd kommun vilket medför 
olyckliga kostnader.

Vi är positiva till förvaltningens uppfattning om att denna 
överenskommelse förväntas medföra ökade krav men önskar att 
dessa krav kan presenteras mer konkret i denna skrivelse. 
Beträffande den ansvarsbeskrivning och de målformuleringar som 
presenteras i skrivelsen, är det vår uppfattning att detta redan är en 
befintlig praxis som vårdpersonal inom regionen har kännedom om 
sedan innan och förväntas arbeta utifrån. Vi ställer oss även 
frågandes till om någon ekonomisk konsekvensanalys har gjorts 
eller om förvaltningen avser att presentera detta.

Sammantaget ser Sverigedemokraterna med tillförsikt kring denna 
överenskommelse men dock betydelsefull och hoppas att den ger en 
mer önskvärd effekt för att minimera risken för att berörd patient i 
respektive verksamheter, inte ska ’falla mellan stolarna’.”

Handlingar i ärendet
 HL 2019/386-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Regional 

överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Stockholms län

 HL 2019/386-1 Remissbrev - Regional överenskommelse 
om samverkan vid utskrivning frånsluten hälso- och sjukvård 
i Stockholms län

 HL 2019/386-2 Remissunderlag - Regional 
överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Stockholms län

 HL 2019/386-3 Remissunderlag - Bilaga till Regional 
överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Stockholms län
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§ 9
Installera solcellsdrivna parkbänkar - motion från SD 
Yttrande till kommunstyrelsen
HL 2019/347

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
I en motion från Peter Wallmarks (SD) föreslås att Stockholms stad 
ska fortsätta sin utveckling att bli en smart stad genom att erbjuda 
parkbänkar i offentlig miljö med inbyggda solcellspaneler. 
Energiproduktionen från panelerna ska kunna användas av 
allmänheten för laddning av mobiltelefoner och elsparkcyklar. Även 
publikt Wi-Fi bör erbjudas. Förvaltningen ställer sig positiv till 
användningen av mer solenergi, men ifrågasätter effektiviteten 
kontra kostnaden för investeringar i solcellsdrivna parkbänkar.

Förslag till beslut
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 
ersättare Emilia Bergius (MP), Johan Vesterlund (C), Maria Ljuslin 
m.fl. (V) och Eva Fagerhem m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.

Henrik Åkerlund (SD) lade fram ett förslag och föreslog bifall till 
motionen och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.
 

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Reservation
Henrik Åkerlund (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag att bifalla motionen.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/347-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Solcellspaneler på parkbänkar - svar på remiss
 HL 2019/347-1 Remissmissiv - Installera solcellsdrivna 

parkbänkar- motion från SD
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 HL 2019/347-1.1 Remissunderlag - Installera solcellsdrivna 
parkbänkar- motion från SD
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§ 10
Protokoll från pensionärsrådet 
HL 2019/3

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 
pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/3-18 Protokoll från pensionärsrådet 18 september 

2019
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§ 11
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
HL 2019/4

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av rådet för 
funktionshindersfrågors synpunkter och lägger protokollet till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/4-15 Protokoll från rådet för 

funktionshinderfrågor19 september 2019
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§ 12
Protokoll från förvaltningsgruppen 
HL 2019/5

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/5-16 (Signerad) Protokoll från förvaltningsgruppen 

17 september 2019
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§ 13
Anmälan av delegationsbeslut 
HL 2019/8

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen 
av delegationsbeslut till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/8-17 13 Anmälan av delegationsbeslut 2019-08-13 

till 2019-09-10
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§ 14
Anmälan av inkomna skrivelser till nämnden 
Inga skrivelser är inkomna.
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§ 15
Anmälan av rapporter, diarieförda ärenden samt 
balanslista 
HL 2019/420

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HL 2019/420-1 15 A Rapporter till nämnden
 HL 2019/420-3 15 B Rapport över diarieförda ärenden 2019-

08-13 till 2019-09-10
 HL 2019/420-2 15 C Balanslista över nämndärenden 2019
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§ 16
Nämndens och förvaltningens frågor 

Bedömning av ansökningar om arrangörsstöd till lokala 
föreningar i Hägersten-Liljeholmen

Beslut
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att till 
”Reviderade anvisningar för verksamhetsbidrag och arrangörsstöd 
till lokala föreningar i Hägersten-Liljeholmen, dnr HL 2019/79” 
bilägga följande förtydligande.

För att kunna erhålla arrangörsstöd ska arrangemangen vara 
inkluderande, öppna för alla, ha lokal förankring i stadsdelen samt 
dela nämndens värderingar om jämställdhet, jämlikhet och 
tillgänglighet samt vara fri från våld och diskriminering.

Nämnden vill förtydliga att bedömningen i handläggningen bör utgå 
från aktivitetens innehåll och karaktär. Aktiviteten ska vara förenlig 
med riktlinjernas intentioner för att kunna få arrangörsstöd.

Det är viktigt att förvaltningen i framtiden även kan göra 
bedömningar utifrån arrangemangets karaktär och syfte, dvs. att 
själva arrangemanget är religiöst och politiskt obundet och förenligt 
med demokratiska principer och värderingar.

Förslag till beslut
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 
ersättare Emilia Bergius (MP), Johan Vesterlund (C) Maria Ljuslin 
m.fl. (V) Eva Fagerhem m.fl. (S) och Henrik Åkerlund (SD) lade 
fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt det.

Ordförande förklarade överläggningen avslutad.

Beslutsgång
Ordföranden fann att nämnden ställde sig bakom det 
gemensamma förslaget från samtliga partier.

Ersättaryttrande
Mikael Johnsson (KD) instämde med sitt ersättaryttrande i förslaget 
till beslut från samtliga partier.
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Avgifter inom hemtjänsten
Eva Fagerhem m.fl. (S) lade fram en skrivelse om avgifter inom 
hemtjänsten. Dnr HL 2019/466

Beslut
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
______________________

Förekomst av mikroplaster som underlagsmaterial
Eva Fagerhem m.fl. (S) och Maria Ljuslin m.fl. (V) lade fram en 
skrivelse om förekomst av mikroplaster som underlagsmaterial. Dnr 
HL 2019/467

Beslut
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
_____________________

Placering på Rysseviken, Gålö
Eva Fagerhem m.fl. (S) lade fram en skrivelse om placeringar på 
Rysseviken, Gålö. Dnr HL 2019/468

Beslut
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
______________________
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Forts. § 16

 

Stadsdelsdirektörens information
 
Gunilla Davidsson informerade om kommande aktiviteter och 
jubileum av några verksamheter inom förvaltningen.
 
Seminarium om verksamhetsplan och budget 2020 är planerat den 
12 december på Glasade Gången.
 
Charlotta Sahlman ny medicinskt ansvarig sjuksköterska 
välkomnades och presenterades för nämnden.
 
Ordföranden Abit Dundar (L) tackade för gott arbete på nämndens 
vägnar Agneta Blomkvist, medicinskt ansvarig sjuksköterska, 
som går i pension. Agneta Blomkvist tackade även nämnden för ett 
gott samarbete.
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§ 17
Borttagen på grund av sekretess 
HL 2019/426
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§ 18
Borttagen på grund av sekretess 
HL 2019/427
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§ 19
Borttagen på grund av sekretess 
HL 2019/430
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§ 20
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollen till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
Anmäldes protokoll från 13 och 19 september 2019.
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